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      MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

Kultuurikomisjoni koosoleku  

protokoll  
 
Märjamaa                                                                                                        14. september 2020. a nr 17 

 

Algus kell 15.00 lõpp kell 16.50. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Ats Nõlvak 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Anneli Ülemaante, Ene Klaus, Heli Lints, Helve Riitsaar, 

Mart Tilk, Ottomar Linna, Triinu Ülemaante. 

Puudus: Iris Haiba 

Kutsutud: arendusspetsialist Kirsti Mau (päevakorrapunktid 1 ja 2). 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Märjamaa valla arengukava uus redaktsioon 2018-2030 

2. Kaasava eelarve menetlemise kord Märjamaa valla eelarve koostamisel  

3. Märjamaa Vallavolikogu 19.06.2018 määruse nr 29 „Huvihariduse ja huvitegevuse toetamise 

kord“ muutmine 

4. Kultuurikomisjoni esindaja nimetamine laste ja noorte sihtkapitali nõukogusse  

5. Muud küsimused 

 

 

Päevakorrapunkt 1  

Märjamaa valla arengukava uus redaktsioon 2018-2030 

 

 K. Mau tutvustas kavandatavaid muudatusi valla arengukavas, eelkõige tutvustas ta muudatusi 

kultuurivaldkonnas: 

- Vana-Vigala noortekeskus tegutseb nüüd Märjamaa Noortekeskuse noorte toana ning see parandus 

viiakse teksti 1. ja 2. lugemise vahel; 

- osavalla  investeeringu objektide vastutajaks on osavallavalitsus (varasemas tekstis vastutajaks 

vallavalitsus); 

- investeeringutes on muudetud Varbola rahvamaja remondi aastaarvu – varem oli 2020, kuid nüüd 

planeeritud 2021-2022, kokku 126 tuhat eurot; 

- Haimre rahvamaja külalistetoa väljaehitamine oli 2020, kuid kuna MTÜ ei ole saanud PRIAst toetust ja 

ilmselt 2021-2022 toetust ei jagata, siis investeeringu aastaks pandud 2023+; 

- Sillaotsa talumuuseumi mänguväljak oli planeeritud aastaks 2019, kuid kuna projektidega rahalist 

toetust saadud pole, siis aastaks pandud 2023+. 

- korrigeeritud on Märjamaa spordihoone maksumust – perioodi 2019-2020 kulu on 4 360 091 eurot, 

korrigeeritud on spordihoone parkla maksumus (194 245.-); 

- lisandunud on Märjamaa ujula keskküttesüsteem (7041.-) ja välisseina soojustamine (COVID-19 

eriolukorra investeeringutoetus, 390 000.-); 

- korrigeeritud on gümnaasiumi territooriumile mini-multiväljaku rajamise summat (oli 40 240.-, nüüd 

lõplik maksumus 60 541.-);  

- lisatud on Järta tervisekeskuse inventar 15 000.- (Leader projekti toetusega). 

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*A. Nõlvak: Kas Sillaotsa TM WC on lahenduse saanud? 

K. Mau: Ei.   
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H. Lints: Personali WC on tehtud, kuid külalistele on jätkuvalt vaid välitualetid.  

*M. Tilk: Arengukavas on kirjas valla hallatavate objektidena muuhulgas ka Metsanurga spordihoone ja 

Haimre pst võimla? 

K. Mau vastas, et seni kuni need on valla bilansis, tuleb kajastada. Kui sel aastal ära müüakse, siis 

võetakse välja. Kajastatud on hetkeseis ning vald peab nii ehk teisiti neid haldama, hoolimata sellest, kas 

seal tegevus toimub või mitte.   

M. Tilk: Samas on loetelus ka Taelamäe motokrossirada, mis ei ole valla hallata. 

K. Mau: On valla maal ja on tehtud kasutusleping MTÜ-ga.  

K. Mau lubas uurida, kas Taelamäe motokrossirada peaks olema hallatavate objektide nimekirjas 

või mitte. Võimalik on muuta ka sissejuhatava lause sõnastust, et ei oleks mitte hallatavate 

objektide nimekiri vaid midagi muud.  

 

*M. Tilk: Kas SA Märjamaa Spordikeskus kohta käiv sõnastus on võetud SA põhikirjast? (AK punktis 

3.2.4 „2018. aasta juunikuus asutati valla poolt SA Märjamaa Valla Spordikeskus, mille eesmärgiks on 

valla spordielu koordineerimine ning spordiobjektide haldamine.“). Selles kontekstis pole SA tegelikult 

haldaja – ükski ülal loetletud objekt pole SA hallata. Koordineerimine on õige, kuid haldamine antud 

kontekstis on teine teema. 

K. Mau tegi omale märke, et kahe lugemise vahel parandus sisse viia. 

 

*A. Nõlvak küsis Tamme tee mänguväljaku kohta. 

K. Mau: Praegu on mänguväljak Staadioni tn ääres. Tamme teele on mõeldud algklasside osa vastu 

jäävale alale mänguväljaku rajamist. Vallavalitsus on teinud koolile ettepaneku vaadata koolil üle oma 

territooriumi kasutus – kuhu nad mida tahavad.  

 

*A. Nõlvak: Mida on mõeldud Vana-Vigala lasketiiru all? 

K. Mau: See on eraalgatus. Tegemist ei ole jahiseltsi ettepanekuga.  

 

*Kõneldi Märjamaa ujula parklast. Avaldati arvamust, et selle võiks senisest suuremaks planeerida. 

 

A. Nõlvak märkis kokkuvõtvalt, et järgmise aasta investeeringuteks kultuurivaldkonnas on Varbola 

rahvamaja ja Märjamaa ujula. 

K. Mau: Kuna järgmise aasta eelarve tuleb väga pingeline, siis ei saa sinna väga palju suuremaid objekte 

lisada. Seepärast pole lastud ka valdkondlikel töörühmadel varem arengukava üle vaadata. Osa objekte 

sellest aastast jäeti tegemata. Need tuli viia üle järgmisse aastasse. Selleks, et üle tuua, oli vaja kuskilt 

kärpida või viia üle ülejärgmisse aastasse. Ettepanekud on siiski oodatud.  Kõik laekunud ettepanekud 

lisatakse arengukava 2. lugemiseks kui juhtgrupp on need üle vaadanud ja hinnanud, kas pakutud aasta 

arv sobib või kannatab edasi lükata. Lõppotsus tuleb kui numbrid on pandud eelarvstrateegiasse. 

 

*Kõneldi MG staadioni projektist. 

K. Mau juhtis tähelepanu sellele, et projekteerimiseks on kavandatud 16 tuhat, ehitamiseks loodetakse 

saada MATA projektist toetust 160 tuhat. Omaosaluseks on ette nähtud 340 tuhat, kuid kas see katab 

vajamineva, ei oska kommenteerida. MATA vooru saab taotluse esitada 15. novembrist kuni 2. 

jaanuarini. 

 

*A. Nõlvak küsis Märjamaa rahvamaja ventilatsiooni kohta. 

K. Mau vastas, et seda on seni kogu aeg edasi lükatud. 

E. Klaus: Ventilatsioon on 10 aastat vana ja vajab suuremahulisemat hooldust.  

 

Otsustati: Esitatud info teadmiseks võtta.  

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Kaasava eelarve menetlemise kord Märjamaa valla eelarve koostamisel 

 

Ettekandega esines K. Mau, kes tutvustas kavandatavaid muudatusi võrreldes täna kehtiva korraga. 

 

Ettekandja vastas küsimustele.  

*A. Nõlvak: Kas sellel on tähtsust, et ettepaneku tegija on või ei ole registreeritud Märjamaa valda? 
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K. Mau: Meil on ta nii kirja pandud, et peab olema registreeritud Märjamaa valda ja nii on nt ka Raplas, 

Kohilas jm.  Mõeldud on, et just valla elanik teeb ettepaneku, mida vald valla eelarve vahenditest teeb.   

 

*M. Tilk: Kas kaasava eelarve objekti puhul määratakse, kes hakkab tulevikus objekti hooldama? 

K. Mau: Ei ole määratud. Paljud objektid asuvad valla hallatava asutuse territooriumil ja siis on asutus 

objekti asukoha kooskõlastanud. Kui on tahetud, et asi sinna tuleb, ja kui maakasutaja on sellega 

nõustunud, siis on seda ka hooldatud.  

Toimus arutelu. 

Otsustati:  Toetada korra vastuvõtmist.  

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Märjamaa Vallavolikogu 19.06.2018 määruse nr 29 „Huvihariduse ja huvitegevuse toetamise kord“ 

muutmine 

 

Ettekandega esines H. Lints: Ca kaks aastat on toimetatud 2018.a vastu võetud korra järgi ning teenuse 

pakkuja toetusi hindaval komisjonil on ettepanek korda muuta, et teha see konkreetsemaks ja 

toimivamaks. 

H. Lints rääkis muudatusettepanekutest: 

- praegu otsustab teenuse pakkuja toetuse määramise, maksmise ja suuruse volikogu, et aga kiirendada 

protsessi ja eraldatud toetusi kiiremini kasutama hakata, siis võiks otsustajaks olla vallavalitsus lähtudes 

taotluste menetlemiseks moodustatud komisjoni ettepanekutest; 

- töötasude ühtlustamiseks ja läbipaistvaks muutmiseks on mõistlik kehtestada personalikulude piirmäär 

(10.-/tund); 

- eelarve vahendite olemasolul (kui on näha, et jääb raha järgi või ei kasutata ära), siis on vallavalitsusel 

õigus kuulutada välja lisavoor teenuse pakkuja toetuse taotluste vastuvõtmiseks; 

- põhjendatud juhtudel on lubatud teha erandeid töötasu ülemmäära osas; 

- uue toetuse saamise eelduseks on, et esitatud peavad olema varasema toetuse kasutamise kohta nii 

vahearuanne kui lõpparuanne; 

-  määratakse ära aruannete esitamise tähtajad kuupäevaliselt (01.07 ja 20.12); 

-  määratakse ära kuupäevaliselt mis ajaks peab olema volikogu poolt kinnitatud HH ja HT kava; 

- kogu määruse tekstis asendatakse sõna „haridusnõunik“ sõnadega „vallavalitsuse määratud ametnik“, et 

kui kohustused lähevad mõnele teisele ametnikule üle, siis ei pea muutma kogu määrust; 

- täpsustusi on tehtud ka määruse lisades 1 (teenuse pakkuja toetuse taotlus), 3 (vahearuanne) ja 4 

(lõpparuanne). 

Toimus arutelu.  

*Räägiti teenuse pakkuja toetuse hindamiskomisjoni koosseisust.  

*Kõneldi juhendaja töötasu ülempiirist. Märgiti, et sõnastust võiks täpsustada nii, et maksimum kehtiks 

toetusest makstava töötasu kohta. Kui taotleja soovib muudest vahenditest maksta juhendajale lisa, siis 

selleks takistusi ei ole. Komisjonile endale jääb samuti  võimalus teha ülempiirist erandeid kui taotleja 

põhjendab ära, et antud valdkonnas ei ole võimalik kehtestatud töötasu piires juhendajat leida. 

*A. Nõlvak: Kui lõpparuande esitamise tähtaeg on 20.12, siis see tähendab, et jõulude ja uue aasta 

vahelisele ajale tegevusi ei saa planeerida. 

H. Lints vastas, et sellise kuupäeva puhul on hindajatel olemas uute taotluste hindamisel eelmise perioodi 

aruanded ning praktika on näidanud, et koolivaheajal üldjuhul tegevusi ei toimu. 

 

Otsustati: Teha vallavalitsusele ettepanek täiendada § 4 lõike 3 sõnastust: „(3) Teenuse pakkuja 

(juhendaja) teenuse pakkuja toetusest makstav maksimaalne töötasu s.o. personalikulude ülempiir on 

brutotasu 10 eurot tund ühe juhendaja kohta.“. 

 

H. Lints informeeris, et volikogu septembrikuu istungile esitatakse kinnitamiseks teenuse pakkuja toetuse 

lisavooru jaotus. Lisaks on tulemas sel aastal veel üks lisavoor, mille saab kuulutada välja novembris. 

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Kultuurikomisjoni esindaja nimetamine laste ja noorte sihtkapitali nõukogusse 

 

Ettekandega esines J. Liländer. 
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Vallavolikogu 15.10.2018 otsusega nr 97 „Märjamaa valla laste ja noorte sihtkapitali nõukogu 

kinnitamine“ kinnitati nõukogu koosseisu kultuurikomisjoni esindajana Darja Lehtsalu. D. Lehtsalu enam 

kultuurikomisjoni ei kuulu. Ettepanek  - nimetada nõukogusse uus esindaja praegusest komisjoni 

koosseisust.   

Sihtkapitali nõukogu kuulutab välja avaliku konkursi stipendiumi taotlemiseks vähemalt kord aastas. Kui 

tavapäraselt on konkurss toimunud kevadel, siis käesoleva aasta konkurss otsustati, seoses COVID-19-ga, 

korraldada aasta lõpus. 

Hariduskomisjonil oli sama olukord ning nemad nimetasid oma esindajaks Ottomar Linna. 

 

A. Nõlvak juhtis tähelepanu sellele, et kuivõrd komisjoni aseesimees O. Linna volitused volikogu 

liikmena on lõppenud, seisavad ees komisjoni uue esimehe ja aseesimehe valimised. See omakorda võib 

kaasa tuua muutusi komisjoni koosseisus. 

Toimus arutelu. Otsustati, et siiski nimetatakse kultuurikomisjoni poolt uus esindaja tänasest koosseisust. 

Kui uus koosseis soovib muutusi, saab seda hiljem volikogus teha. 

 

Otsustati: Nimetada kultuurikomisjoni esindajaks laste ja noorte sihtkapitali nõukogusse Ats Nõlvak.  

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Muud küsimused 

 

*) Ettepanekud Parim Omavalitsustöötaja 2020 nimetusele 

A. Nõlvak: Tulemas on omavalitsuspäev ning sel puhul oodatakse kandidaate Raplamaa Parima 

Omavalitsustöötaja 2020 nimetusele.  

Toimus arutelu. 

Otsustati: A. Nõlvak esitab kultuurikomisjoni poolt Heli Lintsu. 

 

*) Kultuurikomisjoni väljasõidukoosolek 

H. Lints andis teada, et pikalt päevakorras olnud teemaga on ta jõudnud nüüd nii kaugele, et on rääkinud 

Türi vallaga, kes on nõus meid vastu võtma.  Augusti lõpus valmis neil uus kool ja spordihoone.  

H. Lints: Mis aeg sobiks komisjonile? 

Toimus arutelu. 

H. Lints pakkus, et kui komisjoni koosseis muutubki, võiks ka praegused komisjoni liikmed kaasa tulla.  

H. Riitsaar: Ettepanek – pakkuda väljasõiduga ühinemist ka hariduskomisjonile. 

 

Otsustati: H. Lints pakub vastuvõtjatele välja 21. oktoobri ning hariduskomisjonile tehakse ettepanek 

liituda kultuurikomisjoni väljasõiduga. 

 

*) Kõneldi eelseisvatest spordi- ja kultuurisündmustest. Räägiti koolide õppekavas oleva ujumisõppe 

korraldamisest (ujula koosseisus ei ole enam treenerit). 

 

*) Spordivaldkonna rahastamisest 

M. Tilk: Spordiinimeste idee on hakata spordivaldkonna rahasid käsitlema eraldi kultuurirahadest, kaasa 

arvatud ka huvihariduse raha jne. See eeldab olemasoleva süsteemi analüüsi, s.t kuidas tänasel päeval 

läinud on. Soov on, et spordiinimesed otsustaks ise spordiasjade üle. Kui idee on saanud mingi kuju, siis 

tuleme seda ka kultuurikomisjonile esitlema. Eesmärk on, et 2022.a eelarvest oleks raha jaotamine juba 

uutel alustel.  

 

A. Nõlvak küsis Metsanurga spordihoone saatuse kohta. 

H. Lints: 1. novembrist konserveeritakse. Praegu käivad seal veel vist jõutõstjad. 

M. Tilk: Kõik Märjamaal traditsiooniliselt harrastatavad alad on tänaseks saanud uues spordihoones koha, 

välja arvatud jõutõstmine. Nendega on paar lahendamata asja – eelkõige võistluspõrand.  

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                                        /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Ats Nõlvak                                                                                Janika Liländer 

koosoleku juhataja                                                                     protokollija 


